
Protokół nr 29/VII/2016

z obrad XXIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 4 października 2016 roku

Rozpoczęcie obrad  – godz. 13:00

Zakończenie obrad – godz. 15:45

Ad 1. Sprawy regulaminowe:

 Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W sesji  uczestniczyli:  Wójt  Gminy Błażej  Konkol,   Sekretarz  Gminy Krystyna Stępniewska,

Radca Prawny Wawrzyniec Rybak, Kierownik ZGKiM Karol Kozak oraz  sołtysi z terenu Gminy

Trąbki Wielkie.

Przewodniczący  Rady   przywitał  wszystkich  obecnych  a  następnie  stwierdził  prawomocność

obrad. Stwierdził, na podstawie listy obecności, że brakuje Radnych: Marka Czerwińskiego oraz

Karola Kusaja.

Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych.

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.

Zatwierdzenie     porządku     obrad.

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z XXVI zwyczajnej oraz z XXVII i XXVIII sesji nadzwyczajnej Rady

Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Wręczenie  decyzji  o  przyznaniu  stypendiów  naukowych,  artystycznych  i  sportowych

młodzieży szkół podstawowych i gimnazjum;

.3 Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.4 Przedstawienie sprawozdań Rady Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2016 roku:

a) Sprawozdanie Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego  Rady Gminy,

b) Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych Rady Gminy,

c) Sprawozdanie Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Gminy,
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d) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy,

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – referuje Pan Błażej

Konkol Wójt Gminy;

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w obrębie geodezyjnym

Trąbki Wielkie – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie przy frontowej

ścianie szafy organowej i balustrady chóru w Kościele pw. Wniebowzięcia  NMP w Trąbkach

Wielkich – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wspólnej  realizacji  projektu  pn.  „Zakup  i  montaż  urządzeń  do

produkcji  energii  ze  źródeł  odnawialnych  w  Gminie  Pruszcz  Gdański  i  w  Gminie  Trąbki

Wielkie”– referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

9. Podjęcie  uchwały w  sprawie  zawarcia  umowy  partnerskiej  na  rzecz  realizacji  Projektu  pn.

„Pomorscy Partnerzy e-Rozwoju” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój na

lata  2014-2020  współfinansowanego  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  –  referuje  Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy;

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Trąbki Wielkie – referuje Pan

Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy;

11. Interpelacje i zapytania radnych;

12. Wystąpienia sołtysów;

13. Wolne wnioski

Przewodniczący Rady - spytał, czy są uwagi do w/w porządku obrad.

Wójt Gminy - wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad:

1. uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2016;

2. uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2030.

Kolejno uzasadnił potrzebę wprowadzenia powyższych uchwał do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy - poddał powyższy wniosek pod głosowanie. Spytał, kto jest za

wprowadzeniem do porządku obrad zaproponowanych uchwał

W głosowaniu udział bierze 13 radnych.

za – wszyscy obecni

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad z uwzględnionymi zmianami:

1. Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

- Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z XXVI zwyczajnej oraz z XXVII i XXVIII sesji nadzwyczajnej Rady

Gminy Trąbki Wielkie.
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.2 Wręczenie  decyzji  o  przyznaniu  stypendiów  naukowych,  artystycznych  i  sportowych

młodzieży szkół podstawowych i gimnazjum;

.3 Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.4 Przedstawienie sprawozdań Rady Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2016 roku:

a) Sprawozdanie Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego  Rady Gminy,

b) Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych Rady Gminy,

c) Sprawozdanie Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Gminy,

d) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy,

5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  Gminy  Trąbki  Wielkie  na  rok  2016  –

referuje Pani Agata Lendzion Zastępca Skarbnika Gminy; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 – 2030 –

referuje Pani Agata Lendzion Zastępca Skarbnika Gminy;

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – referuje Pan Błażej

Konkol Wójt Gminy;

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w obrębie geodezyjnym

Trąbki Wielkie – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie przy frontowej

ścianie szafy organowej i balustrady chóru w Kościele pw. Wniebowzięcia  NMP w Trąbkach

Wielkich – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wspólnej  realizacji  projektu  pn.  „Zakup  i  montaż  urządzeń  do

produkcji  energii  ze  źródeł  odnawialnych  w  Gminie  Pruszcz  Gdański  i  w  Gminie  Trąbki

Wielkie”– referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

11. Podjęcie  uchwały w  sprawie  zawarcia  umowy  partnerskiej  na  rzecz  realizacji  Projektu  pn.

„Pomorscy Partnerzy e-Rozwoju” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój na

lata  2014-2020  współfinansowanego  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  –  referuje  Pan

Błażej Konkol Wójt Gminy;

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Trąbki Wielkie – referuje Pan

Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy;

13. Interpelacje i zapytania radnych;

14. Wystąpienia sołtysów;

15. Wolne wnioski

/Do obrad dołączył Radny Marek Czerwiński/

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

W głosowaniu udział bierze 14 radnych.

Głosowanie:
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Za –  14

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła porządek obrad.

 Przyjęcie protokołu   z   XXVI zwyczajnej oraz z XXVII i XXVIII sesji nadzwyczajnej

Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący Rady Gminy -  poinformował,  że  do Biura  Rady nie  wpłynęły uwagi  do

protokołu. Zgłoszono drobne, stylistyczne zmiany. Spytał, kto jest za przyjęciem protokołu z

XXVI zwyczajnej oraz z XXVII i XXVIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było 14 radnych.

Głosowanie:

Za –   14

Przeciw –    0

Wstrzymało się –    0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła protokół z XXVI zwyczajnej oraz z

XXVII i XXVIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Ad 2. Wręczenie decyzji o przyznaniu stypendiów naukowych, artystycznych i 

sportowych młodzieży szkół podstawowych i gimnazjum;

Przewodniczący Rady przywitał wszystkich obecnych tegorocznych stypendia-listów oraz 

przybyłych rodziców i opiekunów. Kolejno Wójt Gminy wraz z Przewodniczącym Rady  i 

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy wręczyli uczniom decyzje.

Stypendia naukowe otrzymali:

Wiktor Lewandowski - uczeń Szkoły Podstawowej w Czerniewie,

Julia Miernik - uczennica Szkoły Podstawowej Kłodawie,

Martyna Niemc- uczennica Szkoły Podstawowej w Mierzeszynie,

Kacper Gutorski – uczeń Szkoły Podstawowej w Sobowidzu,

Jakub Jasiak – uczeń Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich,

Michał Jasiak – uczeń Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich,

Zuzanna Hoffmann - uczennica Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich,

Kacper Grzesiuk – uczeń Szkoły Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

Iga Głowacka – uczennica Szkoły Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

Nikodem Ostrowski – uczeń Szkoły Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,
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Stypendia sportowe otrzymali:

Leon Zaorski – uczennica Szkoły Podstawowej w Kłodawie,

Kajetan Grzesiuk – uczeń Szkoły Podstawowej w Sobowidzu,

Milena Knie – uczennica Szkoły Podstawowej w Trąbkach Wielkich,

Natalia Mądrzejewska - uczennica Szkoły Gimnazjum w Trąbkach Wielkich,

Kacper Karnath- uczeń Szkoły Gimnazjum w Trąbkach Wielkich;

Wykonano wspólną fotografię upamiętniającą tę chwilę.
Wójt  Gminy,  Przewodniczący Rady  i  Wiceprzewodniczący Rady pogratulowali  uczniom
szczególnych osiągnięć i pożegnali  gości.

Ad 3. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy.

Wójt  Gminy  Błażej  Konkol  przedstawił  prace  między  sesjami,  m.in.  poinformował,  że
uczestniczył:

– w  zebraniach  sołeckich  odbywających  się  na  terenie  Gminy  Trąbki  Wielkie  a
dotyczące głównie podziału funduszu sołeckiego na 2017r.;

– w  uroczystości  upamiętniającej  wybuch  II  wojny  światowej,  które  odbyło  się  w
Ełganowie.  Wójt  z  przykrością  stwierdził,  że  niewiele  osób  brało  udział  w  tej
uroczystości.  Szczególnie,  brak  było  mieszkańców  Ełganowa.  Zwrócił  uwagę,  że
obelisk był budowany w Ełganowie dla mieszkańców, aby mieli oni swoją lokalną
uroczystość.  Wszyscy  powinni  uczestniczyć  w  takiej  uroczystości,  ale  przede
wszystkim  mieszkańcy  tej  miejscowości.  Jest  to  ważna  uroczystość.  Prośba  na
przyszłość,  aby chociaż  jeden przedstawiciel,  jednej  rodziny uczestniczył  w takim
historycznym wydarzeniu. Wójt prośbę tę skierował do obecnego na obradach  Sołtysa
sołectwa Ełganowa. Prosi, aby nad tym tematem się pochylić.  

– we wspólnym wyjeździe z rolnikami na pielgrzymce w Częstochowie. 

– w  cyklicznej  imprezie  organizowanej  w  Gminie  Trąbki  Wielkie  „Dożynki
Archidiecezjalne”.

– w spotkaniu z pracownikami wydziału inwestycji w sprawie przygotowania zakresu
inwestycji dużych i małych.

– w  „Spotkaniu  pokoleń”  pod  pomnikiem  w  Granicznej  Wsi   upamiętniającym  77
rocznicę pierwszego transportu więźniów do obozu jeńców cywilnych. Wójt zwrócił
uwagę na liczną obecność osób uczestniczących w tym wydarzeniu oraz skierował
podziękowanie  do  wszystkich  osób,  którzy  zaangażowali  się  w  przygotowaniu
poczęstunku na tę uroczystość.

– w posiedzeniach poszczególnych komisji oraz sesjami nadzwyczajnymi Rady Gminy
Trąbki Wielkie.

– w spotkaniu z dyrektorem sanepidu w sprawie bakterii, które pojawiły się w wodzie w
Domu Pomocy Społecznej w Zaskoczynie.

– w spotkaniu z konserwatorem zabytków. W trakcie tego spotkania Pani konserwator
oglądała restaurację MYŚLIWSKĄ w Trąbkach Wielkich oraz widziała z zewnątrz
pałac w Sobowidzu.
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– w  spotkaniu  z  LGD  Trzy  Krajobrazy  w  zakresie  projektów.  Konkursy  mają  być
ogłoszone w przeciągu dwóch miesięcy.

– w Powiatowych Zawodach Pożarniczych. Wójt zwrócił uwagę na bezkonkurencyjność
OSP w Rościszewie.

– w dwóch rozprawach sądowych w sprawie: wodociągu oraz w sprawie umieszczenia
sieci  kanalizacyjnych na prywatnej  działce.  Pierwsza  sprawa dotyczącą  wodociągu
jest przedmiotem dzisiejszych zmian budżetu, natomiast drugą sprawę -Sąd oddalił
wniosek. 

– w spotkaniu dotyczącym turystycznego zagospodarowania lasów. W spotkaniu brali
udział leśnicy z Województwa Pomorskiego.

– w   posiedzeniu  komisji  bezpieczeństwa  województwa  pomorskiego.  Komisja  ta
monitoruje bezpieczeństwo na drogach całego województwa pomorskiego.  

– w dwudniowym forum samorządowym w Katowicach dotyczącym zarówno części
finansowej  jak  również  ogólnopolskich  organizacji  samorządowych,  czyli
przygotowywanych zmian dotyczących samorządów;

– w urodzinach, jubileuszach 90+ lat.

– w spotkaniu, w sprawie wystosowanego przez Wójta Gminy wniosku dot. budowy
chodnika   wzdłuż  drogi  wojewódzkiej  w  Mierzeszynie  oraz  w  Warczu.  Wstępna
deklaracja  Dyrektora  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  jest  pozytywna.  Inwestycje  te,
mają zostać ujęte w przyszłorocznym budżecie wojewódzkim.

– w spotkaniu z Powiatowym Komendantem Państwowej Straży Pożarnej dot. wejścia
jednostki OSP Ełganowo do Krajowego Systemu Ratownictwa Drogowego. Wniosek
został podpisany. Po spełnieniu określonych warunków najprawdopodobniej jednostka
ta zostanie wpisana do systemu.

– w spotkaniu z Dyrektorami poszczególnych placówek oświatowych z terenu Gminy
Trąbki Wielkie;

– w spotkaniu ze stomatologiem pracującym w GOZ w Trąbkach Wielkich. Pan doktor
na chwilę obecną obsługuje trzy gabinety: Trąbki Wielkie,  Mierzeszyn i Sobowidz.
Spółka,  którą prowadził  Pan doktor  została  rozwiązana w związku z tym,  że Pani
Doktor  pracująca  w  Sobowidzu  zrezygnowała  ze  swojego  udziału  w/w  Spółce  i
ostatecznie przeszła na emeryturę. Na razie nie ma zastępcy na jej miejsce. Jeżeli ktoś
zna  kogoś,  kto  ma  uprawnienia,  to  prośba  o  poinformowaniu  o  możliwości
zatrudnienia.  Na chwilę obecną Pan Doktor będzie prowadził  Niepubliczny Zakład
Opieki Stomatologicznej na terenie Gminy, aby obsługiwać naszych mieszkańców. 

 Kolejno odczytał zarządzenia, które zostały podjęte od ostatniej sesji Rady Gminy –
w sumie 10.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  nawiązał  do  informacji  Wójta  dotyczącej  spotkania  z
konserwatorem zabytków w sprawie restauracji myśliwskiej w Trąbkach Wielkich. Spytał,
czy po tym spotkaniu wysunięto jakieś konkretne wnioski, daty. 

Wójt Gminy poinformował, że przede wszystkim należy przyjąć procedurę administracyjną.
Jak się ta procedura zakończy, to można dopiero zgłaszać do odpowiednich służb. Trwa to ok.
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pół roku. Stwierdził, że  jedynym sensownym rozwiązaniem w sprawie tego obiektu, to jest
jego zlicytowanie i odkupienie za niewielkie pieniądze. 

Radna M. Łabędzka – zwróciła uwagę, że Gmina na stanie ma obiekty zabytkowe m.in dwa
pałace. Radna stawia pod wątpliwość sens zakupienia przez Gminę trzeciego takiego zabytku.

Wójt Gminy  - stwierdził, że jest to słuszna uwaga. Gmina ma już dwa pałace. Różnica w tym
przypadku jest taka, że pałac zarówno w Gołębiewku jak i w Rościszewie Gmina nabyła z
mocy ustawy z 2000r.  a w przypadku restauracji myśliwskiej w Trąbkach Wielkich, Gmina
może otrzymać dotację do renowacji  dlatego,  że obiekt  ten nie  jest  zasiedlony.  Pałace są
zasiedlone i Gmina nie otrzyma do nich dotacji.

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania do tego punktu. Pytań nie
zgłoszono.

Ad 4. Przedstawienie sprawozdań Rady Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2016 roku.

Przewodniczący poszczególnych  komisji  Rady Gminy zgodnie  z  kolejnością  przedstawili
sprawozdania z prac komisji za I półrocze 2016 roku. - w/w sprawozdania stanowią załącznik
Nr 3 do protokołu/.

Ogłoszono 10 min. przerwy.
Po przerwie.

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2016 -
referuje  Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Pani  Agata  Lendzion Zastępca  Skarbnika  Gminy –  uzasadniła  potrzebę  podjęcia  uchwały
poprzez odczytanie uzasadnienia. Z odczytanego uzasadnienia wynika, że główną zmianą jest
pilna  potrzeba  zabezpieczenie  środków  na  zakup  sieci  wodociągowej  podyktowana
otrzymanym przez Gminę wyrokiem sadowym, nakazującym Gminie Trąbki Wielkie nabycia
sieci  wodociągowej  znajdującej  się  w  miejscowości  Kaczki.  Kolejna  zmiana  dotyczyła
zabezpieczenia środków na remont świetlicy w Zaskoczynie oraz na dodatkowe roboty przy
remoncie drogi w Trąbkach Małych.   

Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM w Trąbkach Wielkich  – zabrał głos w sprawie potrzeby
zabezpieczenia środków na remont drogi w Trąbkach Małych. Poinformował, że z rzędnych
nie wychodziła regulacja, że po wykorytowaniu studnie będą na odpowiednim poziomie. Przy
remoncie tej drogi zaczęto odkopywać  studnie. Teraz, trzeba wyrównać to z płytami. Nie
było to ujęte w specyfikacji, ponieważ nie zostało to przewidziane a wykonawcy liczą to jako
roboty dodatkowe. 

Wójt Gmi  ny – wyjaśniając potrzebę podjęcia powyższej  uchwały poinformował,  że jeżeli
chodzi  o  remont  drogi  w  Trąbkach  Małych,  to  jest  tam  więcej  uwag.  Parę  rzeczy  jest
zrobione nie do końca tak, jak powinno być. Jeżeli chodzi o remont świetlicy w Zaskoczynie,
to  są to środki które  Gmina podwaja, jest to darowizna. Natomiast jeżeli chodzi o zmianę
dotyczącą  zabezpieczenia  środków  na  wykup  wodociągu,  to  mecenas   przedstawi  całą
sytuację. 
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Radca  Prawny  Wawrzyniec  Rybak –  poinformował,  że   Gmina  Trąbki  Wielkie  została
pozwana o wykup wodociągu o powierzchni ok. 760 mb za kwotę 81 689,00zł. W sprawie tej
prowadzone było postepowanie przed Sądem Okręgowym w Gdańsku. Z dochodzonej kwoty,
ostatecznie Sąd uznał  koszty w wysokości 57 tysięcy złotych. Przedmiotowy Wyrok Sadu
Okręgowego zapadł 15 lipca br.  Po dogłębnej analizie zasadność złożenia apelacji od tego
wyroku,  celem  obniżenia  jeszcze  bardziej  tej  kwoty.  Po  weryfikacji  opinii  biegłego,
ostatecznie  Gmina nie  zaskarżyła  tego wyroku.  W ocenie  mecenasa  apelacja  nie  miałaby
szans powodzenia i w chwili obecnej Gmina musi wykupić wodociąg za kwotę wskazaną w
wyroku, czyli 57 tys. zł.  

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  na  wczorajszym  posiedzeniu  komisji
wspólnej Radni prowadzili w temacie tym dyskusje. Spytał, czy Gmina może jeszcze wyrok
ten zaskarżyć.

Radca Prawny Wawrzyniec Rybak – poinformował,  że w przedmiotowej  sprawie  wycena
sądowa opierała  się  głównie  na  ocenie  biegłego sądowego.  Co do zasady,  to  nie  ma  jak
skarżyć  takiego  wyroku.  Każda  osoba,  która  wybudowała  tego  typu   instalacje,  które  są
następnie  połączone  z  sieciami  gminnymi,  ma  prawo  żądać  wykupu  tego  typu  urządzeń
wodociągowych.  Zaznaczył,  że w sprawie tej,  samo roszczenie jest  zasadne,  kwestią była
tylko wysokość.  Ponownie zwrócił  uwagę, że apelacja w Jego ocenie nie  miałaby szansy
powodzenia. Poinformował, że nie odwołanie się Gminy od wyroku, nie złożenie apelacji,
nie było celowe. Opinia biegłego została sporządzona w sposób rzetelny,  prawidłowy.  Od
strony Gminy  zostało  to  dokładnie  przeanalizowane  przez  obu  prawników  świadczących
usługi dla Gminy i wniesienie apelacji w tej sprawie wiązałoby się tylko z poniesieniem przez
Gminę dodatkowych kosztów  a w efekcie nie przyniosłoby żadnego rezultatu. 

Przewodniczący Rady Gminy – zadał dwa pytania. Pierwsze skierował  do radcy prawnego w
sprawie  wskazania wysokości kosztów procesowych a drugie pytanie do  kierownika ZGKiM
w Trąbkach Wielkich o wskazanie  szacunkowego kosztu budowy przez Gminę wodociągu od
wodociągu głównego do terenu zabudowy. 

Rad  ca Prawny Wawrzyniec Rybak – poinformował, że jeżeli chodzi o koszty postępowania to
gmina poniosła koszty w wysokości 2 433,00zł. z tytułu zwrotu części opłaty sądowej – tj.
70% z opłaty,  którą wydatkował powód oraz poniosła  kwotę 1 451,90 zł.  tytułem zwrotu
kosztów zastępstwa procesowego z 2 417, 00 zł. 

Kierownik  ZGKiM Karol  Kozak –  poinformował,  że  jeżeli  chodzi  o  szacunkowe koszty
budowy wodociągu  to  trudno  je  określić.  W dniu  wczorajszym odbieraliśmy przetarg  na
budowę wodociągu Pawłowo – Cząstkowo. Długość tego wodociągu wynosi 2330 metrów,
jest on bez żadnych przyłączy. W sprawie tej było złożonych osiem ofert. Ceny opiewały w
granicy:  od  174  tysięcy  do  360  tysięcy.   Kosztorys  komputerowy  wynosi  400  tys.   W
przetargu wychodzi to ok. 70 – 80 zł. za metr. 

Wójt Gminy – poinformował, że z obliczeń wynika, że oferty mieszczą się w granicach od 74
zł. do 150 zł. od metra budowy wodociągu. Taka jest rozbieżność.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Józef  Sroka –  zwrócił  uwagę,  że  w  ustawie  nie  ma
podanych  szczegółów do  kąt  Gmina  ma  doprowadzić  wodę.  Jest  jedynie  zaznaczone,  że
Gmina ma udostępnić mieszkańcom możliwość przyłączenia się do wody. Stwierdził, że w
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tym przypadku mieszkaniec upatrzył sobie teren. Postanowił wybudować 50 domów i dzisiaj
narzuca Gminie uzbrojenie tego terenu mimo, że minęło już 10 lat a on nie zbudował tam
żadnego domu. Zwrócił się do radcy prawnego z zapytaniem, czy Sąd takiej sprawy nie widzi,
że ktoś nieuczciwie naciąga Gminę na takie koszty. Gmina ma zapłacić za uzbrojenie całego
terenu tylko dlatego, że ktoś ma taki kaprys. Jeżeli osoba ta już chciała budować, to mogła
sobie zabezpieczyć 5 – 10 działek wybudować i następne wybudować. A obecnie zmusza
Gminę,  aby Gmina zapłaciła mu za uzbrojenie całego terenu dlatego,  że sobie tak życzy.
Uważam, że Sąd chyba takich argumentów nie usłyszał od strony Gminy.  Rada jest po to,
aby dbać o finanse Gminy a nie ich rozrzucać.

Radca  Prawny  Wawrzyniec  Rybak –  poinformował,  że  argument  o  którym  wspomina
Wiceprzewodniczący Rady Gminy jest  podnoszony  przez Gminę.  Gminy są zmuszone do
finansowania inwestycji, których nie chcą inwestować. W chwili obecnej do kodeksu został
wprowadzony  art.  49  par.  2  Kodeksu  Postępowania  Cywilnego,  mówiący  o  tym,  że
jakakolwiek  osoba  poniosła  nakłady  na  wybudowanie  sieci, czy  to  wodociągowej,  czy
kanalizacyjnej czy elektrycznej a Gmina, czy Przedsiębiorca przyłączyła go do swojej sieci,
to taka osoba ma prawo żądać wykupu tych urządzeń.

Wywiązała się dyskusja na temat przejmowania przez Gminę wodociągów i naliczania opłat
adiacenckich. Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że szkoda, że w sprawie tej
nie brali udział radni z poprzednich czasów, bo było tam  dużo spraw do wyjaśnienia. Nie
wiem czy Sąd dopuszcza czy też nie ale ten człowiek przyrzekał radnym, aby podjęli uchwałę
w sprawie  planu  zagospodarowania  terenu a  on  wszystkie  uzbrojenia  terenu  poniesie  we
własnym zakresie. Dodatkowo zarzucał Radzie, że Rada blokuje rozwój Gminy bo on chce
budować osiedle. Dzisiaj z wszystkiego się wycofał. Uważam, że tak nie można robić. To jest
manipulacja, chciał finansowo na tym skorzystać. 

Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  uwagę,  że  jest  za  tym,  aby  Gmina  przejmowała
wodociągi, ale uważa, że ten przypadek, tak naprawdę, jest inny. Deweloper tu budował po to,
aby zrobić z tego biznes i tak naprawdę każdy z mieszkańców Gminy musi za tą inwestycję
zapłacić  i  to  jest  nie  do  końca  sprawiedliwe.  Nie  wie,  dlaczego  Sąd  nie  bierze  takich
argumentów po uwagę. 

Dalszą  część  dyskusji  przerwał  Radny  M.  Czerwiński  stwierdzając,  że  sprawa  jest
bulwersująca.  Jednakże  Wyrok  Sądu  Okręgowego  zapadł.  Uważa,  że  dalsza  dyskusja  w
sprawie tej nic nie zmieni. Złożył formalny wniosek o zamknięcie dyskusji.

Odczytano treść uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za   –  13

Przeciw   –   0
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      Wstrzymało się   –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXIX/207/2016 w

w/w sprawie.

Ad 6.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata
2016-2030 - referuje  Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Pani Agata Lendzion Zastępca Skarbnika Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej
uchwały. Poinformowała, że zmiany w uchwale są pochodnią zmian przyjętych w zmianach
budżetu gminy na 2016r.

Przewodniczący  Rady  Gminy spytał,  czy  są  pytania  do  projektu  uchwały.  Pytań  nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 13

Przeciw –   0

Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr XXIX/208/2016 w
w/w sprawie.

Ad  7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  drogi  do  kategorii  dróg  gminnych  –

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Zwrócił uwagę, że projekt tej
uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji wspólnej. Dotyczy on drogi w miejscowości
Sobowidz.  Jest  tam ciągły konflikt  z  mieszkańcami uczęszczającymi  tą  drogą.  Uważa,  że
podjęcie tej uchwały docelowo rozwiąże istniejący tam konflikt.

Spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.
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Głosowanie:

Za – 14
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXIX/209./2016 w w/w
sprawie.

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości w obrębie

geodezyjnym Trąbki Wielkie – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Przewodniczący  Rady  Gminy -  spytał,  czy  są  pytania  do  projektu  uchwały.  Pytań  nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie  podjęła uchwałę nr XXIX/210/2016 w w/w
sprawie.

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie

przy  frontowej  ścianie  szafy  organowej  i  balustrady  chóru  w  Kościele  pw.

Wniebowzięcia  NMP w Trąbkach Wielkich – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt  Gminy uzasadnił  potrzebę  podjęcia  powyższej  uchwały.  Poinformował,  że  dotacja
dotyczy  kościoła  w  Trąbkach  Wielkich.  Sołectwo  Czerniewo  przekazało  z  funduszu
sołeckiego kwotę w wysokości 4 tys. zł. na ten cel. 

Przewodniczący  Rady  Gminy -  spytał,  czy  są  pytania  do  projektu  uchwały.  Pytań  nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.
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Głosowanie:

Za – 14
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXIX/211/2016 w w/w
sprawie.

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu pn. „Zakup i montaż
urządzeń do produkcji energii ze źródeł odnawialnych w Gminie Pruszcz Gdański i w
Gminie Trąbki Wielkie”– referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował, że jest to projekt
współpracy dwóch Gmin: Gminy Trąbki Wielkie i Gminy Pruszcz Gdański  na wspólną reali-
zację ze środków unijnych montażu urządzeń do produkcji energii ze źródeł odnawialnych
tzw. fotowoltaika. Program ten, dotyczy tylko budynków użyteczności publicznej. Czy uda się
pozyskać środki, czy uda się zrealizować program, to dopiero się okaże. Będziemy w tym za-
kresie składali projekt, partnerem wiodącym będzie Gmina Pruszcz Gdański. 

Przewodn  iczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radny Marek Czerwiński – spytał, czy są wykonane jakieś kalkulacje dotyczące oszczędności
z tego typu instalacji oraz, czy będą budowane akumulatory do magazynowania tej energii.

Wójt Gminy – poinformował, że całościowych kosztów jeszcze nie ma. Jesteśmy w trakcie
analizy. Natomiast jest wstępny audyt energetyczny, który jest korzystny w zakresie rachun-
ków energetycznych. Jeżeli chodzi o akumulatory, to na chwilę obecną Wójt Gminy nie może
udzielić odpowiedzi ponieważ jest to droga inwestycja. Może być takie coś zastosowane np.
na oczyszczalni ścieków w pozostałych budynkach raczej jest to mało prawdopodobne.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – spytał, czy usytuowanie baterii fotowolta-
icznych robi się na jakimś wyznaczonym terenie, czy robi się to planem zagospodarowania.

Wójt Gminy – poinformował, że jeżeli planowana byłaby budowa farmy fotowoltaicznej, to
rzeczywiście powinna być ona uwzględniona w miejscowym planie zagospodarowania prze-
strzennego. Powstawały farmy fotowoltaiczne bez planów tylko na warunkach zabudowy, ale
głównie interpretacja jest taka, że powinien być miejscowy plan.  Zwrócił uwagę, że na tere-
nie Gminy jest jedna niedużą farmę fotowoltaiczną w Kleszczewie. Jeżeli Gmina przymierza-
łaby się do budowy farmy fotowoltaicznej, to rzeczywiście, musiałby być zrobiony miejsco-
wy plan zagospodarowania przestrzennego.  

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszo-

no.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.
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Głosowanie:
Za – 14
Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXIX/212/2016 w w/w
sprawie.

Ad 11.  Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy partnerskiej na rzecz realizacji
Projektu  pn.  „Pomorscy  Partnerzy  e-Rozwoju”  w  ramach  Programu  Operacyjnego
Wiedza Edukacja Rozwój na lata 2014-2020 współfinansowanego z Europejskiego Fun-
duszu Społecznego – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Poinformował, że dotyczy to
wspólnej realizacja projektów w zakresie województwa. Każdy mieszkaniec będzie mógł uzy-
skać informacje w obszarze obsługi podatkowej w sposób elektroniczny. Dzięki temu progra-
mowi Gmina stwarza mieszkańcom kolejną możliwość uzyskania informacji, które są groma-
dzone w urzędzie w sposób elektroniczny. Planowane będzie w tym zakresie szkolenie dla
radnych, sołtysów i  pracowników Urzędu Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszo-
no.
Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było  14 radnych.

Głosowanie:
Za –  14
Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXIX/213/2016 w w/w
sprawie.

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Trąbki Wielkie
– referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy;

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Rady Gminy – po wstępnym przybliżeniu sprawy dot.  niniejszej  uchwał,
zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o dalsze uzasadnienie uchwały, z uwagi
na powadzenie sprawy przez Komisję.
Radny Marek Czerwiński Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -  uzasadnił potrzebę podjęcia
powyższej uchwały odczytując treść uzasadnienia.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka  – zapytał radcę prawnego, czy tego rodzaju
skargi musi rozpatrywać Rada, czy Wójt Gminy nie może sam tego rozpatrzeć ponieważ do-
tyczy to pracownika podległego Wójtowi.  
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Radca Prawny Wawrzyniec Rybak – poinformował, że jest to skarga w trybie Kodeksu Postę-
powania Administracyjnego i w takim przypadku skarga na pracownika  jest skargą na Kie-
rownika Urzędu, czyli na Wójta Gminy a skargi na Wójta Gminy  rozpatruje Rada Gminy.
Reguluje to art.227 KPA. W dalszej swojej wypowiedzi zaznaczył, że ustawa nie przewidzia-
ła, czegoś takiego, że  jest skarga na pracownika i rozpatruje to Wójt. Ponownie zaznaczył, że
w orzecznictwie przyjęto, że skargi na pracowników są skargami na Wójta Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka  - spytał, czy Rada Gminy zapoznając się z
tym tematem, z tą skargą, może od razu odrzucić tę skargę i jej nie rozpatrywać. 

Radca Prawny Wawrzyniec Rybak – zwrócił uwagę,  że właśnie to w chwili obecnej dopiero
następuje rozpatrywanie tej skargi przez Radę Gminy. Do tej pory, sprawą tą, zajmowała się
tylko komisja. Zgodnie z KPA Rada musi rozpatrzeć tę skargę. Ponownie zaznaczył, że na
chwilę obecną jest tylko zalecenie komisji, jak w ich ocenie ta skarga powinna zostać zała-
twiona. Natomiast Rada może wypowiedzieć się niezależnie od opinii komisji.
   
Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy nie o to
chodziło, a bardziej  czy z punktu widzenia przepisów prawa, w momencie, kiedy wpływa
taka skarga do  Biuro Rady lub Przewodniczący Rady Gminy może taką skargę odrzucić. 

Radca Prawny Wawrzyniec Rybak – poinformował, że  Przewodniczący Rady Gminy organi-
zuje tylko pracę Rady. Natomiast  Radą są wszyscy tutaj obecni i to Radni musza się w tej
kwestii wypowiedzieć. 
Radny J. Selka – stwierdził, że to nie osoba powinna skarżyć a Gmina powinna ukarać za to,
że ktoś bezprawnie zrobił sobie zbiorowe skupisko pojemników. Ustawodawca jednoznacznie
stwierdza, że odpady komunalne muszą być usytuowane przy posesji.
Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 
Odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14
Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XXIX/214/2016 w w/w
sprawie.

Ad 13. Interpelacje i zapytania radnych;
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  że  do  Biura  Rady  od  ostatniej  sesji  nie

wpłynęły interpelacje Radnych.  

Kolejno spytał, czy radni maja jakieś zapytania.

Nie zgłoszono zapytań.

Ad 14. Wystąpienia sołtysów;

14



 Wójt Gminy – poinformował, że 20 października 2016r.  o godz. 11:00 odbędzie się
spotkanie z sołtysami
Omówienie wizji lokalnej komisji po sołectwach;

 Paweł Kłosiński Sołtys wsi Warcz – poinformował, że odpady ekologiczne z oczysz-
czalni wyrzucane są na  polu. Jest bardzo duży fetor, szczególnie wieczorami. Spytał
czy można coś w tej kwestii zrobić. 

 Wójt Gminy – są to tzw. przełożone odpady ściekowe tzn. nawóz, mają atest. Jest to
nawóz. Wójt wnioskuje do komisji Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych,  aby te
miejsca odwiedzić, zrobić zdjęcia i wystosować pismo do starostwa z zapytaniem, czy
jest to zgodne z prawem. 

 Wójt Gminy – nie ma ustawy, która reguluje kwestie zapachu.

Ad 15. Wolne wnioski. 

 Radna M. Łabędzka – przypomniała, że posiedzenie komisji Ekonomicznej i Rozwoju
Gospodarczego Rady Gminy zostało zaplanowane na dzień 11.10.2016 godz. 12:00
proponuje, aby po tym posiedzeniu ok. godz. 14:00 odbyło się posiedzenie komisji
Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych. 

      Członkowie Komisji ROŚiSS poparli powyższa propozycję. 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – poinformował, że w dniu dzisiejszym wystąpił
do Przewodniczącego Rady Gminy z pismem w sprawie diet dla sołtysów – odczytał
treść pisma. 

 Radna Mariola Łabędzka – otrzymaliśmy wzór statutu, czy sołectwa zebraniem sołec-
kim mają przyjąć te statuty.

 Radca Prawny Wawrzyniec Rybak – poinformował, że nadanie statutu sołeckiego na-
leży tylko i wyłącznie do kompetencji Rady Gminy. Natomiast ustawodawca obligato-
ryjnie nakazuje, aby taki projekt był konsultowany.

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Sroka – głownie chodzi o drobne poprawki.
Problem polega na tym, że statuty  przyjmowane, bądź dyskutowane bądź zmieniane
mogą być  jeszcze przez zebranie wiejskie. Te zmiany  które  proponuje sołectwo w
ramach konsultacji trafiają do Rady Gminy i wówczas rada odnosi się do tych zmian,
czy są one zgodne z przepisami, czy też nie.  

 Radna Anna Stosio – poinformowała, że przy przystanku w Gołębiewie Wielkim bra-
kuje barierek. Dzieci jeżdżą do szkoły. Miejsce to jest bardzo niebezpieczne. 

 Wójt Gminy – poinformował, że sprawa ta zostanie zgłoszona do powiatu. 

 Radna Anna Sosio – poinformowała, że mieszkańcy zgłaszają że na cegielni brakuje
pojemnika na szkło a pojemnik na papier jest uszkodzony;

 Radna Mariola   Łabędzka – zwróciła uwagę, aby takie sprawy zgłaszać do pracownika
Urzędu Gminy. 

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy
Katarzyna Czyż       Zbigniew Leszczyński
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Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji

3. Uchwały podjęte na sesji – nr XXIX/207/2016- XXIX/214/2016
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